
  
    R O M Â N I A 

 JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
      CONSILIUL JUDEŢEAN 
    Nr. 8080 din 31.07.2013 
          
 

PROCES – VERBAL 
încheiat astăzi, 31 iulie 2013,  în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
 

 Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud din data 
de 31 iulie 2013 se desfăşoară în sala de şedinţe a Palatului Administrativ al 
Judeţului Bistriţa-Năsăud, începând cu ora 15ºº. 

Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud nr. 202 din 26.07.2013, consilierii judeţeni au fost convocaţi la şedinţa 
ordinară a Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud din data de 31 iulie 2013, în scris, 
prin invitaţie, telefonic şi prin mass-media. 

Anunţul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afişat şi la sediul instituţiei 
şi pe site-ul www.portalbn.ro .   

* 
În sală este prezent domnul preşedinte Emil Radu Moldovan şi din totalul 

de 29 consilieri judeţeni în funcţie, sunt prezenţi 25 consilieri judeţeni.   
Absentează următorii consilieri judeţeni: Lupşan Nicolae Grigore, Ulecan 

Maria, Runcan Anton Claudiu şi Sighiartău Robert Ionatan, conform listei de 
prezenţă care se află la dosarul special al şedinţei. 

Este prezentă la şedinţă şi domnişoara director executiv al Direcției 
administrație locală Mica Oprea care înlocuieşte secretarului judeţului, domnul 
Iosif Redl aflat în concediu de odihnă. 

* 
Au fost invitate şi se află prezente persoane din aparatul de specialitate al 

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud: Tiniş Viorel – director executiv; Jurje Ana – 
şef serviciu; Michiu Victor – arhitect şef; Deac Raluca – director executiv; Răscol 
Maria – consilier asistent; Vereş Paul – consilier principal; Palade Ionela – 
consilier asistent. 

În calitate de invitaţi mai participă: Managerii instituţiilor subordonate: 
Pintea Ioan, Gavrilaş Alexandru; 

 Locotenent colonel Florea Constantin – Inspector Şef Inspectoratul Pentru 
situaţii de Urgenţă Bistriţa-Năsăud; 

 Reprezentanţii mass-media.  
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* 

Domnul preşedinte Emil Radu Moldovan adresează salutări tuturor 
participanţilor şi declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean. 
 

* 
 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Sărut-mâinile, buna ziua stimaţi colegi. Mă bucur să vă revăd, bine aţi venit 

la şedinţa Consiliului judeţean. Înainte de a vă prezenta ordinea de zi vă rog să-
mi permiteţi să vă supun spre aprobare două procese verbale: 

1. Aprobare Proces-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean 
Bistriţa-Năsăud din data de 26 iunie 2013; 
Dacă sunt intervenţii? Dacă nu deschidem procedura de vot, vă rog să 

votaţi. 
Cu 23 de voturi „pentru” Procesul verbal a fost aprobat. Vă mulţumesc. 
 

2. Aprobare Proces-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Năsăud din data de 3 iulie 2013; 
Dacă sunt intervenţii? Dacă nu deschidem procedura de vot, vă rog să 

votaţi. 
Cu 23 de voturi „pentru” şi  „ o abţinere” Procesul verbal a fost 

aprobat. Vă mulţumesc. 
* 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Ordinea de zi a şedinţei de astăzi conform Dispoziţiei Preşedintelui 

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 202 din 26.07.2013: 
1. Proiect de hotărâre privind modificarea organigramei şi a statului de 

funcţii la aparatul de specialitate al Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud. 

2. Proiect de hotărâre privind modificarea organigramei şi a statului de 
funcţii al Bibliotecii Judeţene „George Coşbuc” Bistriţa-Năsăud. 

3. Proiect de hotărâre privind modificarea organigramei şi a statului de 
funcţii al Centrului Judeţean pentru Cultură Bistriţa-Năsăud.  

4. Proiect de hotărâre privind modificarea organigramei şi a statului de 
funcţii al Complexului Muzeal Bistriţa-Năsăud. 

5. Proiect de hotărâre privind modificarea organigramei şi a statului de 
funcţii al Camerei Agricole Judeţene Bistriţa-Năsăud. 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor pentru vizitarea ariei 
naturale protejate Peştera Tăuşoare aflată în custodia Complexului 
Muzeal Bistriţa-Năsăud. 
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7. Proiect de hotărâre pentru aprobarea proiectelor care vor beneficia 
de cofinanţare de la bugetul judeţului Bistriţa-Năsăud, în 
conformitate cu Hotărârea nr.72/2013 a Consiliului Judeţean 
Bistriţa-Năsăud pentru aprobarea Ghidului solicitantului privind 
regimul finanţărilor nerambursabile alocate de la bugetul judeţului 
Bistriţa-Năsăud pentru activităţi nonprofit de interes judeţean în 
anul 2013. 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea majorării cuantumului 
cotizaţiei anuale a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud pentru 
„Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară Transilvania de Nord” 
începând cu 1.07.2013. 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Consiliului 
Judeţean Bistriţa – Năsăud la Proiectul „Îmbunătăţirea dotării cu 
echipamente a bazelor operaţionale pentru  intervenţii în situaţii de 
urgenţă din Transilvania de Nord - etapa a III – a”, aprobarea 
activităţilor cu care va fi implicat în managementul Proiectului şi a 
cheltuielilor aferente acestuia.  

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului de Parteneriat 
dintre Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud şi Forumul Democrat 
German Bistriţa care se va derula prin Centrul Judeţean pentru 
Cultură Bistriţa-Năsăud. 

11. Proiect de hotărâre privind atribuirea în folosinţă gratuită a unui 
spaţiu din municipiul Bistriţa, Bulevardul Independenţei nr.24, 
Centrului Judeţean de Resurse şi Asistenţă Educaţională Bistriţa-
Năsăud. 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de Fezabilitate şi 
ai Indicatorilor Tehnico - Economici aferenţi obiectivului de investiții 
„REABILITARE ŞI EXTINDERE IMOBIL DE BIROURI EXISTENT 
PENTRU SERVICIUL PUBLIC COMUNITAR DE EVIDENŢĂ A 
PERSOANELOR”, judeţul Bistrița Năsăud. 

13. Proiect de hotarâre privind susţinerea financiară a unor activităţi 
sportive în anul 2013. 
La punctul 14 este o propunere de suplimentare a ordinii de zi Proiect de 
hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud nr. 60/2013 privind aprobarea bugetului propriu al 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud pe anul 2013 conform Legii 
bugetului de stat pe anul 2013 nr. 5/2013 şi a estimărilor pe anii 
2014-2016 şi a Hotărârii Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 
94/2013 privind aprobarea bugetului detaliat de venituri şi cheltuieli 
la Camera Agricolă Judeţeană Bistriţa-Năsăud pe anul 2013. 

15.Diverse. 
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Dacă sunt intervenţii din partea dumneavoastră? Dacă nu deschidem 
procedura de vot şi supun aprobării dumneavoastră Proiectul ordinii de zi, vă rog 
să votaţi. 

Cu 23 voturi “pentru” ordinea de zi a fost aprobată. 
 Vă mulţumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Proiectul numărul 1 Proiect de hotărâre privind modificarea 

organigramei şi a statului de funcţii la aparatul de specialitate al 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud. 
 

Comisia de administraţie, vă rog avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc domnule preşedinte. Comisia economică, vă rog avizul. 
Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc, domnule preşedinte.  
Dacă sunt intervenţii? Dacă nu sunt deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați. 
Cu 22 voturi “pentru”, 1 vot ”împotrivă” proiectul de hotărâre a fost 

adoptat. 
 Vă mulţumesc. 

* 
 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Proiectul numărul 2 Proiect de hotărâre privind modificarea 

organigramei şi a statului de funcţii al Bibliotecii Judeţene „George 
Coşbuc” Bistriţa-Năsăud. 

Comisia de administraţie, vă rog avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil pentru proiect. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia economică, vă rog avizul. 
Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia de cultură. 
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Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Dacă sunt intervenţii? 
Domnule consilier Curteanu, vă rog. 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Cred că domnul director este în sală şi l-aş 

ruga să ne dea o scurtă explicaţie, de ce se reduc două posturi de bibliotecari şi 
avem ca post unic manipulator carte? 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Domnule director Pintea, vă rog. 

Pintea Ioan - manager Biblioteca Judeţeană „George Coşbuc” Bistriţa-
Năsăud 

 Noi ne-am dori să avem foarte multe posturi de bibliotecari, dar numai 
acestea pot fi prinse ca posturi unice. Deci este vorba despre postul de mînuitor 
carte, un alt post de muncitor, un post de şofer, deci astea sunt posturi unice. 
Am avut posturi vacante pe care a trebuit să le radiem conform ordonanţei. Deci 
eu mi-aş dori să am foarte multe posturi de bibliotecar pentru că vreau să vă 
spun că noi muncim aşa în regim de avarii, pentru că sunt multe biblioteci în ţară 
care au mulţi oameni, vă puteţi interesa, noi suntem 26 de oameni. La alte 
biblioteci pot să vă dau exemplu Biblioteca de la Baia Mare sunt 150 de oameni. 
Nu am făcut eu după poftele mele. 

Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
 Domnule director sensul întrebării era cu totul altul. Atăta vreme cât aveţi 
bibliotecari, de ce este necesar să aveţi şi un mânuitor de carte, esenţa lucrului 
în bibliotecă. 

Pintea Ioan - manager Biblioteca Judeţeană „George Coşbuc” Bistriţa-
Năsăud 
 Cum să vă spun eu, în meseria asta de bibliotecar, în orice Bibliotecă 
Judeţeană există această titulatură de mînuitor de carte, deci totuşi există, nu 
este inventat de mine. 

Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
 Mulţumesc pentru răspuns. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Vă mulţumim domnule director. Alte intervenţii? Doamna Săsărman 
Monica, vă rog. 

Monica Săsărman: - consilier judeţean – 
 Mulţumesc domnule preşedinte. Sunt cu totul de acord cu domnul director 
al Bibliotecii Judeţene şi acest lucru nu face altceva decât să-mi confirme că 
ordonanţa în baza căreia astăzi reducem posturi nu reprezintă altceva decât o 
ingerinţă în activitatea şi buna desfăşurare a activităţii de gestionare a treburilor 
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publice. Sunt convinsă domnule preşedinte, că dumneavoastră nu aţi fost 
consultat, astfel încât să trimiteţi la nivelul Guvernului, punctul de vedere cu 
privire la necesitatea aparatului tehnic şi al aparatului celorlalte instituţii, pentru 
că dacă aţi fi fost consultat sunt convinsă că nu eraţi de acord. Îmi exprim 
convingerea încă odată că având în vedere, că se încalcă principiul autonomiei 
locale şi chiar a autonomiei Consiliului judeţean, din punctul meu de vedere 
Ordonanţa este neconstituţională. Mulţumesc domnule preşedinte. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Şi eu aş vrea să vă felicit că nu aţi ratat mingea ridicată la fileu de 
directorul Pintea. 

Monica Săsărman: - consilier judeţean – 
 Nu este aşa. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Am şi eu dreptul la poziţia mea. Eu vreau să vă felicit pe dumneavoastră că 
nu aţi ratat o minge ridicată la fileu de domnul manager Pintea, pentru că aşa 
este titulatura corectă. 
 Dacă mai sunt alte intervenţii? Dacă nu deschidem procedura de vot, vă 
rog să votaţi. 

Cu 22 voturi “pentru”, 1 vot ”împotrivă” şi „o abţinere” proiectul de 
hotărâre a fost adoptat. Vă mulţumesc. 
 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Următorul proiect de pe ordinea de zi Proiect de hotărâre privind 

modificarea organigramei şi a statului de funcţii al Centrului Judeţean 
pentru Cultură Bistriţa-Năsăud.  

Comisia de administraţie, vă rog avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia economică. 
Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Intervenţii? 
Dacă nu, deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
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Cu 24 voturi “pentru” și 1 vot ”împotrivă” proiectul de hotărâre a fost 
adoptat. 
 Vă mulţumesc frumos. 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Următorul proiect de pe ordinea de zi Proiect de hotărâre privind 

modificarea organigramei şi a statului de funcţii al Complexului Muzeal 
Bistriţa-Năsăud. 

Comisia de administraţie, vă rog avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia economică. 
Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Intervenţii. 
Dacă nu, deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
 

* 
 

Rugămintea să scoateţi cardurile şi să le introduceţi din nou pentru că a 
fost un şoc de curent. Sper să avem şi noi bani să ne cumpărăm un sistem de 
vot performant măcar la anul viitor. Nu merg nici măcar microfoanele. 

 
* 

Se reia procedura de vot. 
 
* 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte –  
Între timp am primit glas, rugămintea să scoateţi cardurile şi să le 

introduceţi din nou. Eram la proiectul nr. 4 Proiect de hotărâre privind 
modificarea organigramei şi a statului de funcţii al Complexului Muzeal 
Bistriţa-Năsăud. Deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 

Cu 25 voturi “pentru”  și 1 vot „împotrivă” proiectul de hotărâre a fost 
adoptat. 
 Vă mulţumesc. 
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* 
 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Următorul proiect pe ordinea de zi Proiect de hotărâre privind 

modificarea organigramei şi a statului de funcţii al Camerei Agricole 
Judeţene Bistriţa-Năsăud. 

Comisia de administraţie. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia economică. 
Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Dacă sunt intervenţii. Dacă nu sunt intervenţii deschidem 

procedura de vot, vă rog să votaţi.  
Cu 25 voturi “pentru”  și 1 vot „împotrivă” proiectul de hotărâre a fost 

adoptat. 
 Vă mulţumesc. 

* 
 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Proiectul nr.6, Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor 

pentru vizitarea ariei naturale protejate Peştera Tăuşoare aflată în 
custodia Complexului Muzeal Bistriţa-Năsăud. 

Comisia economică, avizul vă rog. 
Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Intervenţii. 
Dacă nu sunt intervenţii, deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 23 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulţumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Proiectul nr.7, Proiect de hotărâre pentru aprobarea proiectelor care 

vor beneficia de cofinanţare de la bugetul judeţului Bistriţa-Năsăud, în 
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conformitate cu Hotărârea nr.72/2013 a Consiliului Judeţean Bistriţa -
Năsăud pentru aprobarea Ghidului solicitantului privind regimul 
finanţărilor nerambursabile alocate de la bugetul judeţului Bistriţa - 
Năsăud pentru activităţi nonprofit de interes judeţean în anul 2013. 

Comisia de administraţie, vă rog avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia economică, vă rog. 
Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de urbanism. 
Săsărman Monica : - consilier judeţean – 
Aviz favorabil cu următoarea completare Proiect de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr.72/2013 şi 
aprobarea proiectelor care vor beneficia de cofinanţare de la bugetul judeţului 
Bistriţa-Năsăud în conformitate cu Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
nr.72/2013 pentru aprobarea Ghidului solicitantului privind regimul finanţărilor 
nerambursabile alocate de la bugetul judeţului Bistriţa-Năsăud pentru activităţi 
nonprofit de interes judeţean în anul 2013. Amendamentul a fost formulat de 
domnul consilier judeţean Eugen Curteanu şi a fost votat în unanimitate în 
Comisia de urbanism. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Amendamentul este de schimbare a titlului. 

Titlul este foarte lung şi vă mărturisesc că nu am reuşit să-l urmăresc decât 
până la un moment dat şi la un moment dat m-aţi pierdut. Care ar fi pe scurt 
scopul modificării titlului în afară de modificarea hotărârii? Vă rog, domnule 
Curteanu. 

Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Domnule preşedinte art. 1 din cuprinsul hotărârii prevede modificarea 

Hotărârii nr. 72/2013 adoptată de noi la o şedinţă anterioară. Prin urmare, logic 
este ca titlul hotărârii să cuprindă cele două obiective: 

1. Modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 72/2013; 
2. Aprobarea proiectelor. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc.  
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Domnule Neia, vă rog. 
Neia Lăcătuş: - consilier judeţean – 
La proiecte domnule preşedinte, pe domeniul acesta de cultură dacă se 

poate completa ceva aici. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Nu se mai poate completa nimic aici, au fost comisii care au dezbătut 

aceste proiecte. Eu vă dau voie să interveniţi, dar nu se mai poate completa. 
Neia Lăcătuş: - consilier judeţean – 
Vreau să fac o precizare. O finanţare a proiectului Asociaţia Social 

Democrată se intercalează cu festivalul din 15 august a Centrului Cultural 
Municipal împreună cu Centrul Cultural Judeţean, am văzut acolo proiectul în 
care spune clar spectacol şi aşa mai departe. Această cofinanţare o suportă 
Centrul Cultural Municipal şi Centrul Judeţean adică afişe, transport, formaţii şi 
aşa mai departe, deci acesată asociaţie văd că ar fi „dublă exemplară”. Vă rog să 
aveţi în vedere.  

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnule Pugna, ce ştiţi de situaţia aceasta? Avem un parteneriat 

împreună, Centrul Judeţean pentru Cultură, împreună cu Centrul Cultural 
Municipal, în organizarea manifestării din data de 15 august? 

Alexandru Pugna: - vicepreşedinte – 
Sigur că Centrul Judeţean pentru Cultură a fost întotdeauna colaborator la 

acţiunea de acum, nu ştiu dacă acum în etapa aceasta, anul acesta, este. Eu ştiu 
că doar Centrul Cultural Municipal este şi sunt activităţi diferite cele propuse de 
Centrul Cultural Municipal şi ceea ce propune Asociaţia Social Democrată a 
Romilor Ardeleni. Deci nu se dau bani pentru aceeaşi activitate. 

Neia Lăcătuş: - consilier judeţean – 
Din ceea ce am citit eu acolo afişele şi formaţiile care sunt precizate sunt 

aduse de către Centrul Cultural Municipal.  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnule Neia, eu nu cunosc în detaliu proiectul care a fost depus, 

amendamentul trebuia adus şi intervenţia dumneavoastră era oportună la 
comisie dar putem discuta şi acum. S-ar putea ca activitatea propusă de 
Asociaţia Social Democrată a Romilor Ardeleni, să se desfăşoare în Budac. 
Dumneavoastră desfăşuraţi activităţi în Bistriţa. 

Neia Lăcătuş: - consilier judeţean – 
Ar fi bine. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Bun, dar bănuiesc că sunt precizate. O să-l rog pe domnul vicepreşedinte 

Pugna care a fost şi preşedintele comisiei care a evaluat proiectele şi pe domnul 
administrator public Florin Moldovan care va fi preşedintele comisiei care va 
monitoriza derularea acestor proiecte, să parcurgă mai în detaliu acest proiect, 
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pentru că nu avem cum să finanţăm aceleaşi activităţi din mai multe direcţii. 
Verificăm lucrurile acestea şi o să vă dăm un răspuns, în mod concret.  

Dacă sunt alte intervenţii?  
Dacă nu, deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 22 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 

amendamentul făcut de Comisia de urbanism, de domnul consilier judeţean 
Curteanu Eugen, de modificare a titlului. 

Vă mulţumesc. 
* 

 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Proiectul nr. 8, Proiect de hotărâre privind aprobarea majorării 

cuantumului cotizaţiei anuale a Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
pentru „Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară Transilvania de Nord” 
începând cu 1.07.2013. 

Comisia de administraţie, vă rog. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia economică. 
Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Dacă sunt intervenţii? 
Dacă nu, deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 24 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

 Vă mulţumesc. 
* 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Proiectul nr. 9, Proiect de hotărâre privind aprobarea participării 

Consiliului Judeţean Bistriţa – Năsăud la Proiectul „Îmbunătăţirea 
dotării cu echipamente a bazelor operaţionale pentru intervenţii în 
situaţii de urgenţă din Transilvania de Nord - etapa a III – a”, 
aprobarea activităţilor cu care va fi implicat în managementul 
Proiectului şi a cheltuielilor aferente acestuia.  

Comisia de administraţie, vă rog avizul. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Comisia economică. 
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Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Dacă sunt intervenţii? 
Dacă nu sunt intervenţii deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 24 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

 Vă mulţumesc. 
* 

 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Proiectul nr. 10, Proiect de hotărâre privind aprobarea Acordului de 

Parteneriat dintre Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud şi Forumul 
Democrat German Bistriţa care se va derula prin Centrul Judeţean 
pentru Cultură Bistriţa-Năsăud. 

Comisia de administraţie, vă rog. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia economică, vă rog. 
Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Comisia de cultură, vă rog. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Dacă sunt intervenţii? 
Dacă nu sunt intervenţii, deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 24 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

 Vă mulţumesc. 
* 
 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Proiectul nr. 11, Proiect de hotărâre privind atribuirea în folosinţă 

gratuită a unui spaţiu din municipiul Bistriţa, Bulevardul Independenţei 
nr.24, Centrului Judeţean de Resurse şi Asistenţă Educaţională Bistriţa-
Năsăud. 

Comisia de administraţie, vă rog. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de urbanism, vă rog. 
Săsărman Monica: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Intervenţii? 
Dacă nu sunt intervenţii, deschidem procedura de vot. Precizez că este 

nevoie de votul a două treimi. Vă rog să votaţi. 
Cu 25 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

 Mulţumesc. 
* 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Proiectul nr. 12, Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de 
Fezabilitate şi ai Indicatorilor Tehnico - Economici aferenţi obiectivului 
de investiții „REABILITARE ŞI EXTINDERE IMOBIL DE BIROURI 
EXISTENT PENTRU SERVICIUL PUBLIC COMUNITAR DE EVIDENŢĂ A 
PERSOANELOR”, judeţul Bistrița Năsăud. 

Comisia economică, vă rog avizul. 
Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de urbanism, avizul. 
Săsărman Monica : - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc. Dacă sunt intervenţii? 
Dacă nu, deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 26 voturi “pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Proiectul nr. 13, Proiect de hotarâre privind susţinerea financiară a 

unor activităţi sportive în anul 2013. 
Comisia economică, vă rog avizul. 
Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Comisia de cultură. 
Bugnar Ramona Cristina: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Dacă sunt intervenţii? 
Dacă nu, deschidem procedura de vot. Scuzaţi-mă vă rog domnule 

Curteanu. 
Curteanu Eugen Dicones: - consilier judeţean – 
Mulţumesc domnule preşedinte. Nu o să intru abrupt în discutarea  

problemei, nu ştiu dacă şi doriţi să o discutăm, dar ideea e că printre materialele 
care ne-au fost comunicate de către executivul Consiliului judeţean se află şi 
solicitarea Clubului Sportiv Municipal. Solicitarea a fost făcută pe 300 000 lei, noi 
vom aproba probabil „250 000 lei”. Partea proastă, partea urâtă a acelei 
solicitări, este anexa la solicitare care cuprinde cheltuieli consistente în sumă de 
230.000 lei pentru comisioane şi onorarii, aşa că mă întreb domnule preşedinte 
în ce măsură ajutăm noi efectiv activitatea sportivă dacă grosul sumei se duce 
înspre aşa ceva? 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Cine ştie să-mi răspundă şi mie la întrebarea aceasta, din aparatul 

consiliului? Trebuia să fie şi domnul director Moldovan prezent la şedinţă. 
Tiniş Viorel: - director executiv – 
În cererea lor a fost scris şi asta am trecut şi pe obiective. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnul Curteanu pune o întrebare pertinentă, eu vă mărturisesc că nu am 

studiat în detaliu anexele, dânsul a făcut-o şi se întreabă în mod corect ce 
înseamnă comisioanele şi onorariile respective, pentru că eu aş putea să-mi dau 
cu părerea, dar nu îmi prea place să o fac, că or fi comisioane şi onorarii pentru 
arbitraje la campinatele naţionale pe care le au, dar cineva trebuie să poată să 
răspundă la întrebarea aceasta. Sau fondurile de premiere pentru sportivi. 

Tiniş Viorel: - director executiv – 
Sunt mai multe poziţii. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Domnule Tiniş, aţi auzit întrebarea domnului consilier Curteanu, sau îl 

rugăm să o repete? 
Tiniş Viorel: - director executiv – 
Da, am auzit. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Bine, dacă aveţi capacitatea să răspundeţi, să răspundeţi dacă nu....  
Tiniş Viorel: - director executiv – 
Deci din ce au cerut ei în proiect pentru asta am prins şi în obiective. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Bine. Am rugămintea la dumneavoastră ca în mod detaliat pentru 

următoarea şedinţă, în scris să fie făcută precizarea de către Clubul Sportiv 
Municipal, domnului consilier Eugen Curteanu în detaliu ce înseamnă cheltuirea 



15 
 

banilor respectivi. Şi de acum, sigur că azi este o excepţie, pentru că se 
suprapun cele două şedinţe de consiliu, şi de la noi primeşte 200 milioane, bani 
vechi sau cât primeşte, şi de la primărie trebuie să suţină 2 miliarde, bani vechi şi 
cred că este acolo. Rugămintea să-i facem o informare domnului consilier Eugen 
Curteanu foarte clară, cu ce se întâmplă cu banii respectivi. 

Vă rog doamna Săsărman. 
Săsărman Monica : - consilier judeţean – 
Eu am înţeles cam altceva. Acolo sunt două proiecte prezentate de către 

domnul Moldovan, unul care este şi cel mai mare, eu cred că se referă la an 
competiţional pe total competiţii şi aşa mai departe şi reflectă întrega activitate. 
Celălalt care ni se adresează nouă se referă la susţinerea activităţii juniorilor, eu 
aşa am înţeles, deci sunt două prezentări.  

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Vă mulţumesc pentru completare. 
Săsărman Monica : - consilier judeţean – 
Viziunea de ansamblu a Clubului Sportiv Municipal pentru perioada 

următoare. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Este în regulă, mulţumesc. 

 Dacă mai sunt alte intervenţii? 
Dacă nu, deschidem procedura de vot. Vă rog să votaţi. 
Cu 22 voturi “pentru” și 4 ”abțineri” proiectul de hotărâre a fost 

adoptat. 
Vă mulţumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Ultimul proiect de pe ordinea de zi Proiect de hotărâre privind 

modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 60/2013 
privind aprobarea bugetului propriu al Consiliului Judeţean Bistriţa-
Năsăud  pe anul 2013 conform Legii bugetului de stat pe anul 2013 nr. 
5/2013 şi a estimărilor pe anii 2014-2016 şi a Hotărârii Consiliului 
Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 94/2013 privind aprobarea bugetului 
detaliat de venituri şi cheltuieli la Camera Agricolă Judeţeană Bistriţa-
Năsăud pe anul 2013. Ştiţi că a fost o sincopă în asigurarea finanţării salariilor 
angajaţilor Camerei Agricole, între timp Ministerul Finanţelor a virat, ieri dacă nu 
mă înşel, sumele restante şi Proiectul de hotărâre are acest rol de a completa 
hotărârile de consiliu pentru a putea fi plătite salarii restante angajaţiilor de la 
Camera Agricolă. 

Comisia de administraţie, vă rog. 
Mereuţă Mircea: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Comisia economică, vă rog. 
Stroe Iulian Cristian: - consilier judeţean – 
Aviz favorabil. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Mulţumesc. Dacă sunt intervenţii? Domnule consilier Marc Vasile, vă rog. 
Marc Vasile: - consilier judeţean – 
Vă rog să-mi spuneţi dacă, cu cei 351 000 lei vă asiguraţi cheltuielile de 

personal, acoperirea cheltuielilor de personal pentru întreg anul 2013? 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 

 Nu mai există întreg anul 2013, pentru că până în septembrie mai 
funcţionează. Domnule director, vă rog. 
 Mihuţ Daniel: – Director adjunct Camera Agricolă – 
 Până în septembrie se acoperă cheltuielile. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
 Deci sunt trimişi banii care acoperă cheltuielile până la existenţa Camerei 
Agricole în subordinea Consiliului judeţean. 

Mulţumesc. Dacă sunt alte intervenţii? Dacă nu sunt, deschidem procedura 
de vot. Vă rog să votaţi. 

Cu 24 voturi „pentru” Proiectul de hotărare a fost adoptat. Mulţumesc.  
 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
La Diverse cu permisiunea dumneavoastră, înainte de a intervenii 

dumneavoastră aş vrea să vă informez în legătură cu demersurile făcute de către 
executivul Consiliului judeţean în vederea stabilirii unei relaţii de colaborare cu 
Voievodatul Subcarpatia din Republica Polonă. Sunt resurse financiare care pot fi 
accesate direct de la Comisia europeană de către entităţi administrative unde 
trebuie să avem patreneriate între entităţi administrative din 5 ţări membre. 
Până în momentul de faţă avem relaţii cu 4 Consilii judeţene, 3 din Germania şi 1 
din Ungaria. L-am rugat pe domnul Remus Lungu, consilier cu probleme de 
relaţii externe al Consiliului judeţean să facă demersurile necesare pentru a 
putea îndeplinii şi acest criteriu. În urma unor întâlniri avute cu o delegaţie din 
Polonia am făcut demersurile necesare şi aş vrea să vă informez şi pe 
dumneavoastră că suntem în momentul de faţă în discuţii în vederea stabilirii 
acestei relaţii de parteneriat.  

De asemenea, conform Ordonanţei 80/2003, art. 4. alin 1 şi 2, vă anunţ că 
în perioada 5-16 august 2013 şi în perioada 2-20 septembrie 2013, voi efectua 
concediul de odihnă, iar conform Dispoziţiei Preşedintelui nr.163 din 19 iulie 
2012 atribuţiile preşedintelui vor fi preluate de domnul vicepreşedinte Alexandru 
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Pugna. Sunt cele două informări pe care am vrut să vi le fac şi acum vă rog pe 
dumneavoastră. Domnule consilier Moldovan Andrei Valentin, vă rog. 

Moldovan Andrei Valentin: - consilier judeţean – 
Mulţumesc. Domnule preşedinte în şedinţa extraordinară care a avut loc la 

începutul acestei luni, am aprobat aici în Consiliul judeţean o sumă importantă 
pentru un dialog cultural care s-a realizat. Problema este că această deplasare în 
Spania a născut un adevărat folclor. Cred că este atât necesar cât şi util, să se 
prezinte la următoarea şedinţă a Consiliului judeţean o informare destul de 
simplă, pe puncte, care au fost obiectivele acestui dialog, în ce a constat 
dialogul, care a fost participarea, dacă s-au atins obiectivele şi care sunt 
deschiderile, ca să evităm lucrul acesta şi în plus cred că e necesar să fac lucrul 
acesta în Consiliul judeţean. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte – 
Am înţeles, o să-i rog pe cei trei manageri, împreună cu domnul 

vicepreşedinte Pugna Alexandru să întocmiţi această informare care ne obligă şi 
legea oricum să o facem şi să o depunem. Vă rog să o faceţi pentru următoarea 
şedinţă de Consiliu judeţean. 

Alte intervenţii? 
 Dacă nu sunt alte intervenţii, vă mulţumesc pentru participare, o după- 
amiază plăcută şi concediu plăcut. 
 

* 
 

Declar şedinţa închisă. 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

 
 
 
 

    P R E Ş E D I N T E,    p. SECRETARUL JUDEŢULUI, 
EMIL RADU MOLDOVAN                 DIRECTOR EXECUTIV 

              MICA OPREA 
 
 
 
 
 
 
 
 
Intocmit: consilier asistent Răscol Maria 


